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Aasiaat 15. februar 2017 

 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

1.  I forbindelse med § 37 spørgsmål nr. 210/2015, har man blandt andet 

svaret: “Nukissiorfiit er f.eks. ved at færdiggøre fjernvarmekort over de 

største byer.” Hvad er status på dette arbejde? Er arbejdet færdigt og 

uddelt? 

a. Såfremt den er færdig og uddelt, hvordan bruges det? Benyttes 

den hyppigt? 

2. I forbindelse med § 37 spørgsmål nr. 035/2017 har man under spørgs-

mål 2 blandet andet svaret: “Nukissiorfiit udbygger løbende fjernvarme-

nettene, opfordrer kunder til at tilslutte sig fjernvarme samt samarbej-

der med kommunerne om udnyttelse af varme fra affaldsforbrændings-

anlæggene.” Så til spørgsmålet: Hvor langt er man nået med udviklin-

gen? 

a. Hvor mange har man tilsluttet til fjernvarmenettet siden 2013?  

3. Hvor stor er den energi der fremstilles i Ilulissat, Qasigiannguit, Aasiaat, 

Sisimiut, Maniitsoq, Nuuk og Qaqortoq der ikke udnyttes, men som kun-

ne benyttes til opvarmning? (fjernvarme og opvarmning via el)  

4. Hvor stor er andelen af dem der ikke er tilsluttet fjernvarme eller som 

bliver opvarmet af el i de førnævnte byer? Hvor stor en del af byerne er 

stadigvæk ikke tilsluttet? 

5. Såfremt man skulle tilslutte dem der nævnes i spørgsmål 2, hvad vil så-

dan en tilslutning koste landskassen? 

6. Anser Naalakkersuisut en sådan tilslutning fremadrettet som værende 

rentabel? 

7. I hvor mange år ville en sådan investering afskrives? 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse 

Vi skal til stadighed arbejde for og have målsætning om at udnytte al den energi vi fremstil-

ler. Vi skal gennemgå alle de forhindringer der findes for at bane vej for en bedre udnyttel-

se. 

 

Blandet andet med det for øje har jeg fornyligt fremsendt et § 37 spørgsmål, som er blevet 

besvaret fornylig. Dette spørgsmål har nummer 035/2017. 

 

Jeg takker for besvarelserne. Desuagtet anser jeg ikke besvarelsen af spørgsmål nr. 6 som 

værende fyldestgørende.  

 

Kort sagt har man i besvarelsen nævnt, at man i ovennævnte byer benytter sig af fjernvar-

me og el-opvarmning.  
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Dette er i sig selv korrekt, men vi ved ligeledes at man i disse byer kun benytter sig af disse 

i nogle dele af byerne, hvorfor der ikke er mulighed for fjernvarme og elvarme i store dele 

af byerne, idet man ikke har udlagt net til alle dele af byerne. 

 

Den første besvarelse er upræcist besvaret og for at få en klarere besvarelse fremsætter jeg 

hermed nye spørgsmål. 

 

Dette for at få klarlagt om hvor store dele af disse byer som endnu ikke er tilsluttet nettet 

og for at få klarlagt hvor meget det vil koste Landskassen at få tilsluttet disse. 

 

Med disse begrundelser fremsætter jeg hermed mine spørgsmål. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


